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Ahoj všem, 

 

předně mě mrzí, že to všechno došlo až takhle daleko, že se musím obrátit na orgán nadřízený Manazerce reprezentace. 

Nedávno jsme obdrželi email, ve kterém vyzývá juniorské reprezentanty k odstoupení z reprezentace pokud nejsou 

schopni splnit dodatecne stanovené podmínky - povinná jízda autobusem či ubytovaní v hotelu (v koncepci byla pouze 

věta: Doprava autobusem, odjezd Praha, ubytovani v hotelu). Z toho pro mě nejen na základě zkušeností z předchozích 

let, ale i zdravým selským rozumem rozhodně nevyplývá, že je toto povinné (dát 35 psů do 1 autobusu) a že to může být 

důvodem k vyloučení z reprezentace nebo dokonce důvodem k dobrovolnému odstoupení? 

 

Martin Šaling, vítěz kvalifikace v kategorii small,  dobrovolně z reprezentace neodstoupí. 

 

Na základě dnešního emailu od manažerky juniorské reprezentace prosím výbor o povolení cesty na JOAWC pro naši 

Carrie (Clever and Fast of Youwentis) autem namisto autobusem. Martin by jel s výpravou normálně autobusem. Pes by 

byl na místě před nástupem děti do autobusu. Zdůvodnění najdete v emailu níže, který jsem posílala Renate dne 

6.6.2024. 

 

Dnes jsme obdrželi informaci, že na Pověření k doprovazeni zvířete máme uvést naše nezletilé děti. Máme problémového 

psa, který panicky (útěk/útok) reaguje na každý sebemenší neobvyklý podnět a odmítám, abych za to měla 

zodpovědnost já jako zákonný zástupce nezletilého dítěte a majitel psa jen proto, že je doprava autobusem pro psy 

povinná. Já s tímto nesouhlasím. Nemohu zajistit, že se nic cestou nestane když tam prostě nebudu. Pokud na tom 

Renata/výbor trvá, tak ať tedy tu zodpovědnost přijme za všechny psy na sebe. Pokud toto nelze (nejsem pravnik), pak 

ale nelze mi nařídit tam toho psa povinne dat? Nikde ani nevidím skutečnost, že po dobu výjezdu za děti zodpovídá 

realizační tým a za co konkrétně zodpovídá a za co už ne. Co znamená konkrétně přiměřená odpovednost nezletilého? 

 

Dále uvádím, že naše Carrie má od utoku problém s aklimatizací v novém prostředí s více psy  pohromade a ze 

zkušeností s ní (Hungaria Open 2024, ISAC 2023) víme, že na větších akcich soustředěně běhá až cca 3. den pobytu. I 

proto jsem chtěla na místo přijet se psem již v úterý, aby měla dost času na to si tam zvyknout a předvést ty dechberoucí 

výkony, které předvedla v 1. kole juniorské kvalifikace. Byla po celou dobu ve svém autě, se svou smečkou a do haly 

chodila jen na běhy. Na 2.kole kvalifikace toto bohužel možné nebylo, čas mezi běhy trávila v kennelce u parkuru pod 

reprakem (jediné místo ve stínu pod dozorem) a ty běhy stály všechny upřímně za prd.  

 

Chápu, že pro většinu psů cesta autobusem je ok, ale pro naši fenku to bude jeden velký, až 12h stres, pravděpodobně i 

boj o zivot, bez možnosti aklimatizace před samotným MS. Není ten typ psa, co by vyskocil z bedny a mohl z fleku běžet 

na 100%. 

 

Já jsem se nakonec po zralé úvaze rozhodla, že na posledni chvíli za autobusem nonstop nejsem schopna tolik km v noci 

po tmě odridit v kuse, tudíž budu muset odjet již dříve (v úterý ráno s 1 noclehem cestou) než autobus vyrazí a tak ani 

přeložení psa v Plzni (jak slíbila Renata kdyby to fakt nešlo) nebude možné.  

 

Ten pes si to nevybral. Obávám se, aby kvůli nesmyslnemu narizeni se fena neslozila celkově a nepřestala běhat, protože 

má obrovský potenciál do budoucna. 

 

Jsem schopná být na místě se psem již před odjezdem autobusu z Prahy, mohu poslat selfie i s PetPasem a vykonakem. 

• nevystavujte nás ani děti prosím stresu, že někde dítě či pes nebudou včas 

Vystresované dítě, vystresovaný pes je skutečně zážitek na celý, život. Martin má svého psa rád a má mu vědomě na 

přikaz ubližovat a dělat něco kde se necítí komfortně? 

• nechte prosím vaše dítě prožít si celou akci společně se svým čtyřnohým parťákem, nepřipravujte je o ostatní 

zážitky tím, že jim zkrátka jen “postavíte pejska na start” 

 

O Martinovi nepochybuji. Problém má pes. Ne dítě. 

• dejte prosím vašim dětem důvěru, že se o pejska s naší pomocí zvládnou postarat (zejména u menších dětí), 

jsme tam pro ně i pro vás a všechny vaše podněty, s čím potřebuje dítě pomoci si vyslechneme 



 

A toto ve 4 lidech zajistíte jak s 35 týmy a běhy na 4 parkurech zároveň?  

• nebojte se prosím o vaše děti a psy, z naší funkce za ně přebíráme zodpovědnost, nenecháme je nikde 

bezprizorní, vč. venčení cestou a na hotelu, které bude vždy jen pod naší kontrolou 

Tohle ale nejsou stejné podmínky pro všechny. Část psů autobus neřeší, část to má mimo svou komfortni zónu a vlastni 

welfare. Dítě autobusem pojede, takže týmového ducha ve spánku může klidně s ostatníma prospat. 

• vnímejte prosím reprezentační akci jako týmovou záležitost, se stejnými podmínkami pro všechny ale také s 

prožitkem týmového ducha 

Na místě s tím nemám sebemenší problém, chvilkové (10 minut?) nepohodlí cestou na a z hotelu asi zvladne překonat, 

ale 12h bez možnosti to řešit je za hranou toho, co si každý  psí společník zaslouží. 

• podpořte prosím děti v tom, že oni jsou tam pro svého pejska a on zase pro ně 

V koncepci jsem nikde nenašla, že by individuální doprava psa na místo byla důvodem vyloučení z reprezentace jak mi 

emailová korespondence dosud vyzněla.  

 

Prosím tedy o písemnou informaci vyboru, zda skutečně Martina vyloučíte pokud svého psa se rozhodne do autobusu 

nedat. 

 

Děkuji Monika, zákonný zastupce/matka Martina 

 

P.s. neznám žádný jiný sport kde by 35 zvířat muselo na Mistrovství světa cestovat spolu v 1 autobuse ;-) 

 

P.s.s. čím víc pejsků dovezou na místo rodiče individuálně, tím víc místa bude v autobuse pro ty děti, které tu možnost 

nemají a budou na místě všichni odpocinuti a spokojení. 

 

-- 

Monika Šaling 

tel.: 604841531 

 


